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VOLITVE
V sedanjem času je najaktual

nejša naloga SZDL priprava in 
izvedba skupščinskih volitev. 
Priprave na volitve so skupna 
družbena naloga in obveznost 
vseh delovnih ljudi in občanov 
ter vseh organiziranih samo
upravnih in družbenopolitičnih 
oblik delovanja. Volitve zahteva
jo pravočasno, učinkovito in 
usklajeno dejavnost vseh sociali
stičnih sil ter vseh družbenopo
litičnih organizacij.

Najvažnejše so vsekakor kad
rovske priprave, ki morajo pote
kali od enih do drugih volitev. 
Evidentiranje možnih kandidatov 
za posamezne družbene dolžnosti 
ne pomeni le občasne akcije, am
pak to preraste v sistem stalnih 
kadrovskih priprav na volitve in 
je postalo reden del poitične de
javnosti. Najpogosteje pospešimo 
to aktivnost šele tedaj, ko nas k 
temu prisilijo volilni roki, potem 
pa smo časovno zelo na tesnem 
s kadrovskim usklajevanjem in 
vsemi zahtevnimi volilnimi opra
vili. Aktivnosti v zvezd z volitva
mi delegatskih skupščin so ved
no znova tudi preizkušnja demo
kratičnosti kadrovske politike v 
naši družbi. Vsi postopki od evi
dentiranja, predkandidacijskih 
nalog do kandidiranja in samih 
volitev so grajeni tako, da so de
lovni ljudje in občani nosilci od
ločanja in oblikovanja predlogov. 
Družbenopolitične organizacije 
morajo za tako demokratičnost in 
javnost volilnih priprav ustvar
jati vse pogoje. To še zlasti velja 
za SZDL in Zvezo sindikatov, ki 
sta neposredna organizatorja ter 
operativna nosilca volilnih po
stopkov. Tak demokratičen pri
stop smo izvajali tudi v občini 
Šentjur, kjer smo evidentirali 
3659 možnih kandidatov za vse 
delegatske dolžnosti. K temu šte
vilu ste pripomogli delovni ljud
je in občani, delavci v združenem 
delu, krajevnih skupnostih, druž- 
benapoiitičmh organizacijah, sa
moupravnih interesnih skupno
stih, društvih in družbenih orga
nizacijah. Ob evidentiranju smo 
marali upoštevati družbene kri
terije in merila, delo pridnost, 
znanje, odnos do samoupravlja
nja do naše socialistične bratske 
skupnosti jugoslovanskih narodov 
in narodnosti. Ob vsem tem lah
ko rečemo, da smo zagotovili 
kvalitetno in demokratično mož
nost usklajevanja vseh kadrov-

1982
sfeih postopkov od evidentiranja, 
preko kandidiranja do samih vo
litev.

Pri letošnjih kadrovskih pri
pravah smo morali upoštevati tu
di dejstvo, da smo z ustavnimi 
dopolnili omejili trajanje manda
tov za nosilce dolžnosti v dele
gatskih skupščinah in izvršnih 
organih. Mandati trajajo dve leti, 
z možnostjo enkratne ponovitve 
v delegatski skupščini, za pred
sednika IS pa mandat traja štiri 
leta brez možnosti ponovitve 
mandata. Ob tem smo sprejeli še 
skupno, frontno dogovorjen kad
rovski princip o obvezni rotaciji 
vseh tistih skupščinskih funkcio
narjev, ki so bili izvoljeni v 
prejšnem mandatu na predsedni

ške dolžnosti. To nalogo smo v 
občini dosledno izvedli. Ob tem 
se moramo zavedati dolžnosti, da 
po izteku mandata kandidata ne 
prepustimo samemu sebi, zaradi 
tega bi morali načrtovati kadrov
ske potrebe bolj dolgoročno in 
usklajeno.

H kadrovskim pripravam smo 
pristopili celovito, saj potekajo 
skoraj Sočasno tudi priprave na 
volilne konference ZK. volilne 
konference ZS, pripravljamo se 
na kongrese ZKS in ZKJ.

Poleg tega ne smemo mimo 
evidentiranja kandidatov za sa
moupravne organe v združenem 
delu ter krajevni skupnosti. Vo
litve v samoupravne organe KS 
bodo izvedli v mesecu maju.

Pristop mora biti usklajen in 
dosleden in to v vseh ravneh, ko
ordinacijsko vlogo pa mora še 
dosledneje opravljati Socialistič
na zveza delovnih ljudi. Doseda
nja kadrovska aktivnost kaže, da 
smo tak pristop razumeli dokaj

resno, saj nihče ne skriva kadrov 
v predalih.

Na volitvah v združenem delu 
bomo volili delegacije za zbor 
združenega dela, združene dele
gacije za samoupravne interesne 
skupnosti. V krajevnih skupno
stih v nedeljo, 14. marca 1982, 
bomo volili delegacijo za zbor 
krajevnih skupnosti pri SO, 
združene delegacije za SIS ter 
člane DPZ.

Kmetje kooperanti volijo svoje 
delegacije v temeljni organizaciji 
kooperantov v četrtek, dne 11. 
marca 1982.

Delovne ljudi in občane občine 
pozivamo na obravnavo eviden
tiranih kandidatov za odgovorne 
funkcije v občini Šentjur ter da 
se ob valitvah v četrtek, 11. mar
ca v združenem delu ter v nede
ljo, 14. marca v KS zanje opre
delijo z upanjem, da bodo svoje 
poslanstvo delegata uspešno 
opravljali.

OK SZDL

27. januarja je minilo 72 let od 
kar se je rodil, 10. februarja pa 
tri leta od kar je umrl Edvard 
Kardelj. Njegovo delo je vtkano 
v vse niti našega življenja. Bil 
je eden najzaslužnejših borcev za 
srečo delovnega človeka, genialen 
teoretik marksistične misli in so
cialističnega samoupravnega si
stema. Bil je človek, ki je z vsem 
svojim srcem in z vso svojo ve
liko ustvarjalnostjo izpričeval ne
premagljivo zvestobo delavskemu 
razredu.

Zgorel je v boju za srečo so
človeka in njegova misel postaja 
vse bolj zavest delovnih ljudi.

Takšen, kot je bil on, so lahko 
le največji sinovi svojega naroda. 
V svoj narod je tudi verjel, saj 
je bilo njegovo življene polno ve
re v neizčrpno ustvarjalno silo ši
rokih ljudskih množic.

Bil je in je ostal velikan našega 
socialističnega samoupravnega si
stema.
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Od tu in tam
19. 12. se je na cesti Šentjur — Planina zgodila promet

na nezgoda, ko je v kraju Jezerce zapeljal s ceste avtobus, 
ki voz;! na redni progi. Poškodovanih je bilo (lej 6 oseb. Ne
sreči je botrovala zasnežena cesta, avtobus ni imel predpi
sane zimske opreme.

5K-

21. decembra 1981 se je sestala skupščina Obrtnega zdru
ženja Šentjur. Delegati so bili na tej seji seznanjeni s poro
čilom o delu združenja v preteklem letu, nato so sprejeli 
program dela za leto 1982. Obravnavali in sprejeli so tudi 
predlog finančnega načrta za leto 1982 in sprejeli sklep o 
višini dopolnilnega članskega prispevtka.

&

Pred novoletnimi prazniki smo se vsi mrzlično priprav
ljali na praznovanje prihoda novega leta. 21. 12. so ustavili 
na cesti Dramlje — Šentjur tovorni avto, ki je prevažal 78 
novoletnih jelk. Voznik je pojasnil, da jih je kupil v Dram- 
ljak po 50 din, v Zagrebu pa bi dobil za to dvajsetkrat več 
(1.000 dinj. Tokrat voznik ni imel dobička, vprašamo pa se, 
koliko takih prevozov je že opravil?

*

V času od 22. do 25. decembra je še do sedaj neznan 
storilec »-obiskal« kletne prostore v stanovanjskem bloku v 
ulici Valentina Orožna. Inventuro je naredil v treh kleteh 
in odnesel njemu potrebne stvari.

V objektu se ej verjetno počutil »dobrodošel«, ker so ga 
čakala na stežaj odprta vhodna vrata.

*

Praznovanje najdaljše noči v letu je potekalo veselo in 
mirno. Ni bilo prometnih nesreč, pretepov in drugih nezgod. 
Tudi naši gasilci so nemoteno praznovali.

*

1. januarja 1982 ob 10,15 uri je v zdravstvenem domu 
v Šentjurju »zagledal svet« nadebudni mlad fantič Dražen 
Bračun. Njegova mati ga je namreč rodila na poti iz Pregra
de (SR Hrvatskaj v bolnišnico.

*

V noči od 10. na 11. januar se je vnel požar na gospo
darskem poslopju, last Antona Krajnca iz Okroga. Material
na škoda znaša približno 200.000 din.

*

17. januarja je bil v kulturnem domu v Šentjurju kon
cert ženskega pevskega zbora »Skladateljev Ipavcev«.

*

Kmetijska šola v Šentjurju se je uspešno vključila v 
usmerjeno izobraževanje. Na šoli izohražujejo za kmetijsko 
usmeritev, in sicer vzgojno izobraževalni program — kme- 
tijec v smeri izobraževanja — kmetijec (IV. stopnja), kate
rega šolanje traja tri leta in kmetijski tehnik (V. stopnja), 
ki se šola štiri leta. Iz tega programa je možno nadaljevati 
šolanje na višjih in visokih šolah. Poleg tega pa šolajo še 
po programu usposabljanja (II. stopnja) kmetijske usmeritve, 
kjer traja šolanje 11 mesecev: dvakrat po pet mesecev in 
pol v zimskem času (od oktobra do aprila).

Ustni časopis
Učilnica OS Dobje je komaj za

dostovala, da so v njej našli pro
stor kraajni Dobja in okoliških 
zaselkov, nastopajoči in seveda 
uredništvo Kmečkega glasu, ki je 
pripravilo skupaj s KS jubilejni 
70. ustni časopis. Mnogi prisotni 
niso niti vedeli, kako takšen ča
sopis »izgleda«, kasneje pa je bi
lo vse jasno in preprosto, saj je 
bilo potrebno samo poslušati. 
Branja za doma je bilo dovolj, 
saj je uredništvo med prisotne 
razdelilo izvode časopisa in revi
je Moj mali svet.

V pogovorih s člani uredništva 
so sodelovali: predsednik skupšči
ne ing. Stanko Lesnika, predsed
nik KS Franc Salobir in namest-

v Dobju
nik direktorja KK Šentjur ing. 
Peter Knez. Spregovorili so o 
kmetijski problematiki, razvoju 
KS, cestah, kulturnem domu in 
drugih perečih vprašanjih, ki 
tarejo občane na tem delu naše 
občine.

Seveda ni manjkalo kulturnega 
in zabavnega programa, ki so ga 
pripravili domačini ter veselih 
domislic vodje ustnega časopisa 
Bojana Ajdiča, ki je bil njegov 
zadnji, saj odhaja v zasluženi 
pokoj. Mnogim, ki so sodelovali 
v nagradnih igrah, so bile po
deljene nagrade. Tokrat zelo 
praktične, prispevale pa so jih 
nekatere delovne organizacije.

Drago Mackošek

Tudi učenci so prispevali svoj del — dali so kulturni program

Izobraževanje delavcev v Alposu
V dogovoru s poklicno šolo za 

lesarstvo iz Škofje Loke so v Al
posu organizirali izobraževanje 
za interno ozko usposobljene de
lavce.* Tečaj izobraževanja je po
tekal v delavni organizaciji. 
Splošno znanje so vzeli iz pro
grama druge, a strokovno iz pro
grame tretje stopnje zahtevnosti.

Tečaj je obiskovalo devet de
lavcev in vsi so ga uspešno kon
čali. Vodja praktičnega pouka je 
hil Zdravko Verhovšek — lesili 
tehnik. Teoretični del pouka so 
podajali strokovnjaki iz delovne 
organizacije.

Goce Kalajdžiski

Zahvala mladini
Za prav prijeten obisk ob no

vem letu se želiva zahvaliti mla
dincem iz Jakoba.

Njihova lepa domača pesem, 
katero je spremljala kitara, topel 
stisk rok ter iskrene želje in da
rilo, so naju zelo razveselili in 
ganili, saj tolikšne pozornosti od 
mlađih nisva pričakovala. Lahko 
so zgled nekaterim drugim, kajti 
niso bili samo pri nama, obiskali 
so še druge ostarele in onemogle 
krajane ter jim priskočili na po
moč pri delu. Zato zaslužijv vso 
pohvalo.

Enako se še želiva zahvaliti za 
prav prisrčen obisk in darilo sku
pini mladincev iz Štor, Celja in 
Slovenske Bistrice.

Še enkrat vsem prav prisrčna 
hvala, pri vašem nadaljnjem de
lu pa vam želiva še naprej veli
ko uspehov. Vesela bova, če naju 
boste na poti z Resevne še obi
skali.

Franc in Hermina Jurkošek, 
po domače Knafelčeva z Resevne.

Za prisrčne obiske pri atu in 
mami se zahvaljujemo tudi njuni 
otroci.

OBVESTILO
V tej številki Utripa smo ho

teli objaviti podatke o izplačanih 
nagradah funkcionarjem krajev
nih skupnosti, podobno kot smo 
to storili za funkcionarje — vo
lonterje v gospodarskih in nego
spodarskih SIS-ih. Kljub obilici

telefonskih in osebnih stikov z 
vsemi tajniki KS v naši občini 
nam teh podatkov ni uspelo obe
lodaniti.

Še se bomo trudili, da jih bo
mo dobili.

Uredništvo



France Popit v Šentjurju
Z razširjeno sejo OK ZKS 

Šentjur, na kateri je sodeloval 
predsednik slovenskih komuni
stov tov. France Popit je bilo za
ključeno delo delovne skupine 
CK ZKS, ki je v mesecu decem
bru obiskala našo občino.

Na konferenai je bila podana 
ocena družbenoekonomskih, sa-

Pomembna seja
20. januarja je zasedal občinski 

svet ZS in obravnaval predlog 
stališč in usmeritev 3. konferen
ce ZSS. Na tej seji so tudi za
ključili večmesečno razpravo, ki 
so jo vodili v OO ZS in sprejeli 
vrsto konkretnih pripomb in

moupravnih in političnih razmer, 
ki je bila v številnih diskusijah 
dopolnjena in konkretizirana.

V razpravo se je vključil tudi 
tov Popit. O vsebini njegove raz- 
pra in poteku konference bomo 
celovito poročali v naslednji šte
vilki.

Zveze sindikatov
amandmajev katere bodo posre
dovali na 3. konferenci sloven
skih sindikatov, katera bo spre
govorila o socialni varnosti de
lavcev in jačanju vloge delavcev 
kot nosilcev socialne politike.

Učenci, dijaki, študentje, delavci
Ali ste že razmišljali, kje bo

ste preživeli poletje? Verjetno se 
še niste dokončno odločili, zato 
vam bomo skušali pomagati pri 
vaši odločitvi.

Življenje v brigadi bi vam pri
neslo veliko sonea, čndovitih dni 
in veselja, svežega zraka ter gi
banja v zdravem, čistem okolju 
in nova poznanstva. Spoznali bo
ste tovarištvo, občutili humanost. 
Pomagali boste graditi socialistic-

ŠENTJUR PRI CELJU
no družbo. Bolj boste spoznali na
šo domovino Jugoslavijo. Vse to 
boste doživeli, če postanete bri
gadir brigade znane od Goričke
ga preko Kadinjače do Posočja 
— poimenovane po narodnem he

roju Milošu Zidanšku, katere or
ganizator je Občinska konferenca 
ZSMS Šentjur. Letos bo brigada 
odšla na zvezne akcije po Jugo
slaviji.

Imate tudi možnosti praktične
ga usposabljanja v različnih stro
kah, kjer lahko preverjate svoje 
znanje, ki ste ga pridobili v šo
lah. To vam omogočajo specializi
rani delovni programi. Velika iz
bira interesnih dejavnosti, dopol
nilnega študija, tudi za tiste z 
več strokovnega znanja na raz
ličnih področjih (študente). Orga
nizirani bodo različni tečaji: ce
stnoprometni, foto, kino in raz
iskovalni. Na programu so tudi 
izobraževanja za športne vadite
lje, plesni tečaji in razne poli
tične šole. Vse pa je seveda v me
jah lastne samoiniciativnosti, vo
lje in želja.

Združite lahko prijetno s ko
ristnim. Prepričani smo, da boste 
z nami preživeli nepozabne dni, 
počitnice, ki vam bodo hkrati po
menile delo, prakso in izobraže
vanje.

Po vrnitvi iz brigade vas bo
do v vseh sredinah cenili kot 
mlade ljudi, ki so s svojim delom 
in naporom družbi veliko prispe
vali, zato se bo to upoštevalo pri 
zaposlovanju in štipendiranju. 
Danes družba dobro ceni prispe
vek mladega človeka.

Ce ste se odločili, se zglasite 
pri osnovni organizaciji mladine 
v svojem kraju ali pa kar pri Ob
činski konferenci ZSMS Šentjur 
in izvedeli boste vse potrebno, da 
bo vaša odločitev še lažja. Omo
gočeno vam je tudi priznanje po
čitniške prakse in normalnih de
lovnih dni.

Verjetno bo vaša odločitev se
daj lažja, ker veste, kaj izbirate, 
zato pohitite.

OBČINSKA KONFERENCA ZSMS ŠENTJUR 
— CENTER ZA OBVEŠČANJE IN PROPAGANDO

razpisuje akcijo »Mladi novinar«
Akcijo »Mladi novinar 1982« 

razpisujemo z namenom, da bi 
mlade v vseh sredinah zaintere
sirali in stimulirali za njihovo 
delo na področju informiranja in 
propagande v Zvezi socialistične 
mladine Slovenije ter vseh nje
nih kolektivnih članic.

Zaželjeno je, da v akciji »Mla
di novinar 1982« sodelujejo vsi 
člani Zveze mladine ter vse 
osnovne organizacije v vseh sre

dinah. Osnovne organizacije 
predlagajo za to priznanje njene 
člane, če ti izpolnjujejo naslednje 
pogoje:
1. Prispevati morajo k razvoju in 

delovanju samoupravnih odno
sov, kjer živijo in delajo;

2. S svojim delom morajo pripo
moči k boljšemu organiziranju 
in delovanju informativnega 
sistema v Zvezi mladine;

3. Na področja informiranja in

IN MEMORIAM
ALOJZ ARZENŠEK

Smrt je iz naših vrst iz
trgala tovariša Alojza — 
našega sotovariša, neutrud
ljivega in prizadevnega ak
tivista, družbenopolitičnega 
delavca, predvsem pa so
človeka, ki je bil vedno 
pripravljen priskočiti na 
pomoč.

Slavkova življenjska pot 
je bila izredno razgibana, 
saj se je že v rani mlado
sti priključil naprednim 
družbenim silam, ki jim je 
ostal zvest vse svoje živ
ljenje.

Njegov temperament in 
notranji nemir sta ga po
nesla v širno domovino. 
Služboval je v različnih 
krajih: v Ljubljani, Novem 
mestu, Kidričevem, Šibeni

ku, Kninu, Bjelovaru, v šentjurskem ALPOSU — prejšnjem 
POLJESTROJU in v UNIORJU v Zrečah, kjer je bil tudi 
invalidsko upokojen.

Pot ga je ponovno zanesla v Šentjur, kjer se je z vso 
vnemto, kot da se mu je življenjska pot šele pričela, aktivno 
vključil v družbenopolitična dogajanja krajevne skupnosti 
Šentjur-okolica. V tej sredini se je v zadnjem obdobju mar
sikaj spremenilo, samoupravno smo organizirali občane v 
vaških skupnostih ter razrešiil vrsto odprtih vprašanj. Kljub 
temu da smo imeli veliko problemov, pa tudi zamisli, smo 
zanje vedno našU rešitev, pa četudi je na prvi pogled ni bilo.

Ob vseh teh krajevnih oziroma vaških dogodkih si je 
Slavko z drugimi tovariši prizadeval, da bi zaživela tudi 
aktivnost mladine, ne le v organizacijskem, ampak tudi v 
vsebinskem smislu.

Mnogi se še spominjamo njegove zagnanosti, ko se je 
udeleževal prostovoljnih udarnih akcij na Zvezni mladinski 
akciji »Kozjansko 79 in 80« pa tudi v delovnih akcijah na 
Resevni. Srečali smo ga torej na vsaki družbeni akciji.

Marsikdo se je vprašal, od kod mu tolikšna energija in 
volja.

Vedeli smo, da je bil človek z bogatimi izkušnjami, ki 
je vse svoje življenje in prosti čas namenil družbenim in 
bolj malo svlojim interesom. Takšnega smo ga poznali v naši 
občini. Vedno je delal. Prav to je tisto, kar nas je in nas 
bo navdihovalo, skupaj začeto, a ne dokončano delo v naši 
krajevni skupnosti.

Tovariš Slavko, spoštovali smo te, zapustil si nas sredi 
dela, ki ga bomo nadaljevali enako vestno.

Mirko Čander

propagande morajo delovati 
vsaj dve leti;

4. Sodelovati morajo v sredstvih 
javnega obveščanja;

5. Pri njihovem delu mora biti 
prisotna kontinuiteta, ki je nu
jen predpogoj za uspešnost de
la.

Osnovne organizacije Zveze 
mladine morajo sproti pošiljati 
Centru za obveščanje in propa
gando pri OK ZSMS predloge za

podelitev posameznim mladin
kam in mladincem oziroma naj
kasneje do 30. aprila 1982. Izmed 
prispelih predlogov bo posebna 
komisija Centra za obveščanje in 
propagando predlagala Centru za 
obveščanje in propagando pri RK 
ZSMS predloge za republiško pri
znanje »Mladi novinar 1982«.

Center za obveščanje in 
propagando 

pri OK ZSMS Šentjur pri Celju

Pojasnilo
V prejšnji številki smo objavi

li seznam nagrad funkcionarjem 
posameznih interesnih skupnosti. 
V zvezi s tem dajemo pojasnilo 
da voljeni oziroma imenovani 
funkcionarji Komunalno cestne 
skupnosti v dosedanjem mandatu 
niso prejeli nikakršne nagrade. 
Glede na družbeni dogovor o

osnovah in merilih za določanje 
OD in drugih osebnih prejemkov 
delegatov, voljenim in imenova
nim funkcionarjem, bi jim pri
padala nagrada v višini dvakrat
nega povprečnega mesečnega OD 
v republiki za preteklo leto, ka
terim pa so se odrekli.



Pregled evidentiranih možnih kandidatov
ZA OPRAVLJANJE NAJODGO
VORNEJŠIH FUNKCIJ V OBČI
NI

V skladu z določili volilnega 
pravinika in rokovnika za izved
bo predkandidacijskih, kandida
cijskih, volilnih opravil in kon
stituiranja delegacij ter delegat
skih skupščin v letu. 1982 sta 
predsedstvi OK SZDL in OS ZS 
Šentjur pri Celju na svoji seji, 
dne 20. 1. 1982, opravila pregled 
evidentiranih možnih kandidatov 
za nosilce delegatskih funkcij v 
občini Šentjur ter opredelili ožji 
predlog evidentiranih možnih 
kandidatov za te dolžnosti. Skle

nili sta, da pregled ožjega pred
loga posredujeta v javno razpra
vo in obravnavo vsem temeljnim 
in občinski kandidacijski konfe
renci.

Politično stališče v SRS je, da 
profesionalni funkcionarji, izvo
ljeni leta 1978, ne morejo ponov
no kandidirati, to stadšče smo v 
občini dosledno upoštevali.

Za podpredsednika IS je več 
kandidatov, ker je v predlogu 
sprememb in dopolnitev statuta 
predvidena možnost več podpred
sednikov IS SO.

V izboru za odgovorne funkci
je v skupščinskem sistemu smo 
vodili razgovore z mnogimi evi

dentiranimi kandidati. Posamez
niki so to sodelovanje v organih 
odklonili, ostali so izrazili pri
pravljenost sprejeti odgovorne 
funkcije — imena teh kandida
tov dajemo v javno obravnavo.

V javni razpravi želimo, da se 
delavni ljudje in občani v okviru 
aktivistov ZSS in SZDL oprede
lijo do predlaganih možnih kan
didatov.

Temeljne kandidacijske konfe
rence morajo obravnavati pre
glede evidentiranih možnih kan
didatov in s svojimi mnenji, sta
lišči in pripombami seznaniti 
predsedstvo Občinske konference 
SZDL Šentjur.

OŽJI IZBOR MOŽNIH KANDIDATOV ZA VODILNE FUNKCIJE V OBČINI ŠENTJUR 1982
SKUPŠČINA OBČINE
predsednik 
podpredsednik 
predsednik IS 
podpredsednik IS

predsednik ZZD 
podpredsednik ZZD 
predsednik zbora KS 
podpredsednik zbora KS 
predsednik DPZ 
podpredsednik DPZ

KNEZ Peter 
KODRIČ Franc 
JAGER Ivan
KOVAClC Slava, FLANDER Sta
ne, KOŠAR Milan, ŠEŠERKO 
Sergej
MAROT Rado 
VREČKO Antonija 
ŽNIDAR Jože 
PETELINŠEK Vinko 
BEVC LuidiVik ~
CMOK Nevenka

☆
SKUPŠČINE SIS Predsednik Namestnik
Vzgoja in izobraževanje CEDE Ivan VIRANT Gvido
Kultura GRDINA Vladko ZATLER Stane
Otroško varstvo JAGER Cvetka SVETINA Jožica
SPIZ ŠEŠERKO Stana PIŠEK Jože
TTKS ŠKORJANC Leopold KOVAČ Franc
OZS MASTNAK Ludvik ŠMID Janez
Zaposlovanje ČANDER Mirko PEVEC Franc
Socialno skrbstvo MOSER Ivan GRADIŠEK Silvo
Stanovanjislkia skupnost ARZENŠEK Stanko ERJAVEC Cveto
KOS PISANEC Jakob LESKOŠEK Franc
KZS PREBIL Oto BORŠTNIK Ivan
Varstvo pred požari HLADNIK Janez SALOBIR Franc
Socialno varstvo DOSEDLA Danica FERLEŽ Angelca
Raziskovalna Skupnost SENICA Franc FLANDER Stane
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Zveza sindikatov Slovenije je v 
decembru lanskega leta za več
letno zgledno, učinkovito in na
predno politično delovanje pri u- 
resničevanju neposrednih intere
sov članstva, upoštevaje skupne, 
dolgoročne in celovite interese 
delavskega razreda podelil najvi
šja priznanja zlati znak.

Zlati znak Zveze sindikatov

Slovenije je sprejel tudi naš ob
čan, prejšnji predsednik Občin
skega sindikalnega sveta, tovariš 
Edi DOLAR.

Edi DOLAR se je v sindikalno 
delo vključil leta 1956 v celjski 
tovarni Libela. Tu je bil do leta 
1967 elan izvršinega odbora sin
dikalne podružnice oziroma 
osnovne organizacije, zaradi od
govornega in uspešnega opravlja
nja nalog pa je bil leta 1974 iz
voljen v občinski svet Zveze sin
dikatov. V njem je bil eno leto 
sekretar, nato pa predsednik od 
leta 1975 do 1980. Hkrati je bil 
član medobčinskega sveta ZSS v 
letih 1977 in 1978 pa še član re
publiškega sveta Zveze sindika
tov.

V letih 1970 in 1978 je bil član 
komiteja Občinske konference 
ZKS, dve leti tudi sekretar aktiva 
ZK delavcev neposrednih proiz
vajalcev, aktivno pa se vključuje
jo v delo SZDL v krajevni skup
nosti in v predsedstvu občinske 
konference.

V krajevni skupnosti Planina je 
vodil eno izmed delegacij, sedaj 
pa je predsednik skupščine kra
jevne skupnosti. Zaradi uspehov 
pri uveljavljanju družbene vloge 
Zveze sindikatov ter njeni organi
zacijski in kadrovski krepitvi v 
občini uživa med delavci ugled 
in zaupanje.

Mnogim čestitkam se pridružu
je tudi uredništvo.

Vzpodbuda za delo
JOŽE ZDOLŠEK iz Ponikve je 

ob dnevu JLA, 22. decembra, 
prejel zlato plaketo ZEVS. V to 
organizacijo je aktivno vključen 
več kot dve desetletji in je eden 
izmed njenih starejših članov, 
danes pa kapetan I. klase.

Začetek je bil seveda povsem 
drugačen. Zelo rad se spominja

po vojni organiziranih akcij 
pred vojaške vzgoje, v katere je 
bil vključen. Obsegala je pretež
no praktične vaje, kar mu je kas
neje močno koristilo, saj je v 
Zadru, v okviru služenja voja
škega roka, obiskoval oficirsko 
šolo. Pridobljeno znanje v JLA 
je kasneje posredoval mlajšim,

kot komandir centra za predvo- 
jaško vzgojo na Ponikvi. Takrat 
sta v ta center vključena še KS 
Dramlje in Šentvid.

»Prijetno je bilo delati s ta
kratno mladino. Bili smo zelo 
složni, disciplinirani in uspešni 
pri izvrševanju praktičnih nalog, 
M jih je bilo takrat veliko. Se
veda zaupam tudi današnji mla
di generaciji, ki je zavedna in to 
vedno dokazuje, vendar pa bi jo 
morali za večjo aktivnost ustrez
no motivirati. Danes imamo ne
primerno boljšo opremo in pogo
je dela, zato je to nujno.«

Vrsto let je vključen v delo 
Občinske konference ZRVS Šent
jur, Krajevno organizacijo ZRVS 
na Ponikvi. Zadolžitve, ki jih je 
sprejemal, je vedno in pravočas
no izpolnjeval. Zato ni čudno, da 
je tudi eden najaktivnejših čla
nov gasilskega društva in lovske 
družine Ponikva.

»Nagrada mi pomeni oddolži- 
tev in nekako plačilo za dolgo
letno delo. Obenem je to vzpod
buda in moralna obveza za delo 
v bodoče. V vaških organizacijah 
bo potrebno okrepiti aktivnost in 
članstvo. Vključiti in pritegniti 
moramo ljudi, ki so pripravljeni 
delati. Človeka ne smemo nikoli 
zapostavljati, temveč ga vključe
vati in angažirati ne glede na 
sposobnosti. Le takšno delo nam 
lahko prinaša še večjo enotnost 
in moč.«

Želimo mu, da bi bilo res tako. 
Ce bo, potem bo imel pri tem 
veliko zaslug, saj ga poznamo
kot Živahnega in marljivega de

lavca.
Drago Mackošek

Inovator ni 
poklic

Ob koncu preteklega leta je 
občinska raziskovalna skupnost 
skupno z občinskim sindikalnim 
svetom podelila nagrade in pri
znanja »Inovator«. Na razpis, ki 
je bil v naši občini tokrat prvič, 
je bilo prijavljenih 28 inovacij. 
Strokovna komisija je podelila 
nagrade in priznanja sedmim po
sameznikom. V našem glasilu bo
mo nekatere izmed njih predsta
vili. Tokrat smo izbrali za sogo
vornika tov. Franca Gajšeka, sa
mostojnega ključavničarja, ki se 
že sedemnajsto leto ukvarja s to 
obrtniško dejavnostjo.

»Inovacijo, za katero sem pre
jel nagrado, imenujem preprosto 
»španer«. To je vrtljiva naprava, 
napenjalo za žice in jeklene vrvi, 
ki ima zelo široko možnost upo
rabe. V prvi vrsti pa je vsekakor 
namenjena vinogradnikom. Njene



možnosti za širšo uporabo bo 
potrebno seveda še raziskati. 
Osnovna prednost te naprave je 
zelo enostavno rokovanje z njo, 
saj ne terja nikakršnega napora 
ali prevelikega znanja. Delo pri 
napenjanju žic je ravno zaradi 
teh lastnosti mnogo lažje in se
veda hitreje.«

Za to napravo je tov. Gajšek 
prejel republiško nagrado že na 
obrtnem sejmu v Celju, ki mu, 
kot sam pravd, pomeni veliko več, 
saj je bila nagrajena med števil
nimi inovacijami, poleg tega pa 
je bila ocenjena v komisiji, ki jo 
sestavljajo priznani strokovnjaki.

»Inovator seveda ni poklic. To 
je lahko vsakdo, vendar pa mora 
posameznik, ki želi iznajti ali od
kriti nekaj novega, neprestano 
spremljati vsakdanje težave, 
iskati probleme v svoji delovni 
sredini, jih spoznavati in seveda 
reševati. Zato je potrebno prak
tično znanje, ki ga moramo po
tem, ko ideja nastane, oplemeni
titi tudi s teoretičnim. Tega po
vezovanja je premalo in mislim, 
da je to eden izmed osnovnih 
vzrokov, da smo še vedno država 
z zelo slabo inovatorsko dejav

nostjo. Premalo se zavedamo, da 
vsakdo, ki napravi nekaj novega, 
to stori v prvi vrsti zaradi tega, 
da bi sebi in drugim olajšal de
lo, zmanjšal npr. proizvodne stro
ške ali nesreče pri delu itd., ne 
pa da bi s tem tudi zaslužil. Rav
no zato moramo te ljudi ustrezno 
stimulirati, kajti prepričan sem, 
da nosijo v svojih glavah še veli
ko idej in predlogov. Včasih gre
mo celo tako daleč, da v odločit
vah o finančnih nagradah »zma
ga« zavist in inovator je ne
ustrezno nagrajen, ter tako brez 
volje za nadaljnje delo.«

Nemo smo zrli v veliko klju
čavnico, ki se odpira z dvema 
ključema. Da jo odpreš, je po
trebno daljše »predavanje«, saj 
je tudi to ena izmed njegovih re
aliziranih idej. Veliko takega naj
demo tudi v njegovi šahovski 
igri, katere velik ljubitelj je. De
jal pa je tudi, da bi ga zelo tež
ko zmotili pri ribolovu. Takrat 
namreč največ in najbolje raz
mišlja. Če doda še svoje bogato 
strokovno znanje, potem bo zopet 
kmalu kaj novega.

Drago Mackošek

Slovenski kulturni praznik
Slep je, kdor se s petjem ukvarja,
Kranjec moj mu osle kaže; 
pevcu vedno sreča laze, 
on živi, umrje brez dnarja.

(F. Prešeren)

Bližamo se 8. februarju. Mar
sikdo se ustavi ob tem datumu, 
pomisli in zamahne z roko: »Ah, 
nič važnega . . .  sicer pa . . .  kaj 
je že ta dan . . .  nekakšen kultur

ni praznik . . .  hm . . .  pa današnja 
kultura,« se roga ne da bi se za
vedal, da se smeje sebi, svoji du
hovni revščini. Do Prešerna — 
ne, tako daleč njegov spomin ne 
seže. Pa je vendar bil. Bil je in 
ostaja prvi slovenski pesnik, prvi, 
ki si je upal stopiti v evropski 
pesniški vrh s slovensko besedo.

Začel je s preprostimi pesmi
mi, z ljubezensko tematiko, kot 
večina slovenskih pesnikov še 
dolgo po njem.

V vse bolj je iz Prešerna po
stajal Umetnik. Vse bolj ga je 
bolela nacionalna zapastavjenost 
Slovencev in čedalje bolj je ope
val domovino. Svojo ljubezen do 
Julije pa je najlepše združil z 
domovinsko ljubeznijo v Sonet
nem vencu.

A Prešeren ni ostajal le pesnik. 
Segel je širše, v družbeno pro
blematiko — v vprašanje Sloven
skega jezika in pisave. Boril se 
je za čistost slovenske besede, na 
njemu najbolj ustrezen naičin — 
s številnimi epigrami. Tako je 
opozoril na marsikakšen problem, 
na vprašanja, ki so odprta tudi 
danes. In zato Prešeren ostaja 
aktualen še v današnjem času.

Že pred več kot 150. leti je za
pel:

Prišli bi že bili Slovencem zlati časi, 
ak klasik bil bi vsak pisar, kdor nam kaj kvasi.

Drago Mackošek

Kamen na kamen -  palača
IZKORISTIMO MOŽNOSTI, KI JIH IMAMO!

Moderen kulturni dom v Gorici pri Slivnici

O kulturnem življenju v občini 
smo pisali že ob zaključku Ted
na domačega filma in ob drugih 
priložnostih.

Udejstvovati se na kulturnem 
področju imajo možnost vsi za
interesirani občani, saj imamo v 
občini deset društev, godbo na 
pihala in tudi prostore — kultur
ne domove, kjer naj bi bil nekak 
center kulturnega dogajanja. V 
občini imamo tudi devet kultur
nih domov. Nekateri med njimi 
sicer služijo tudi gasilcem in se 
v njih organizirajo druge dejav
nosti. Tako so bolje izkoriščeni. 
V lanskem letu je bilo v vseh 
devetih kulturnih domovih in 
tudi nekaterih osnovnih šolah 
poleg nastopov na Naši besedi 
tudi 23 koncertov, pevskih in na
rodno zabavnih, 22-krat so bile 
uprizorjene igre, pa tudi folklor
ni nastopi, godbe na pihala in re
citali. Iz teh podatkov je opaziti, 
da je kulturni utrip v občini do
kaj pester. Tudi zainteresiranost 
občanov je precej velika. Kljub 
skromnim sredstvom, 110 starih 
milijonov, ki jih namenjamo za 
delovanje kulturnih društev, pa 
bi morali občanom nuditi več. Ne 
gre grajati pestrega kulturnega 
dogajanja v Krajevnih skupno
stih, kjer kulturni domovi zara
di svojega zunanjega in notranje
ga videza ne nudijo najboljših 
pogojev kulturnega udejstvovanja 
in prezentiranja raznih oblik kul
ture. Grajati pa smemo in mo
ramo dogajanja oziroma nedoga- 
janije v tistih krajevnih skupno
stih, kjer bi lahko kulturnemu 
domu mirno dali naziv palača. 
Ogromno družbenih sredstev, ki 
so namenjena za nove investicije 
na področju kulture, smo name
nili za »kulturni dom« v Gorici 
pri Slivnici, in to z namenom, da 
poživimo kulturno dogajanje v 
kraju, se pravi, da izboljašmo

pogoje kulturnega udejstvovanja 
sploh.

O teh in podobnih problemih 
smo poklepetali s tovarišico Jo
žico Salobdr, predsednico ZKO v 
občini, eno izmed tistih, ki se 
trudijo, da bi na področju kul
ture napravili' čimveč. Povedala 
nam je, da je potrebno k amater
sko ljubiteljskemu ustvarjanju v 
kulturi pritegniti več novih čla
nov. Res je, da v društvih delajo 
ljudje ljubiteljsko. Plačilo jim je 
uspeh in zadovoljstvo publike. 
Žal pa se povsod ne izkoristijo 
možnosti, ki jih imajo. Verjetno 
zaardi nesposobnosti oziroma ne
zainteresiranosti posameznikov, 
ki naj bi vodili kulturno življe
nje kraja.

Ni prav prijetno primerjati, pa 
vendar, na Kalobju kulturnega 
doma ni. Za delo imajo na raz
polago samo učilnico v osnovni 
šoli. V Lki pri Žusmu in Prevor- 
ju se kulturna dejavnost odvija 
v gasilskih domovih. Zainteresi
ranost krajanov Kalobja, Loke in 
Prevorja je velika, saj se pri njih 
na tem področju dogaja zmeraj 
kaj novega. Precej drugače pa je 
v Gorici pri Slivnici, kjer se na 
kulturnem področju ne dogaja 
skoraj nič. Edini kulturni dogo
dek je bil organiziran v okviru 
Naše besede. Se sreča, da so si 
nastopajoči in organizatorji, ki 
niso bili iz Gorice pri Slivnici, 
publiko pripeljali s seboj. Na 
vsak način je v Gorici pri Sliv
nici nekaj zatajilo. Ali je zatajila 
propaganda, obveščanje krajanov 
o dogajanju v njihovem domu? 
Zatajili pa so na vsak način ti
sti, ki bi morali v lastnem kraju 
skrbeti za kulturno življenje, če 
so že pogoji za to. Ne kaže se 
izgovarjati na nezainteresiranost 
krajanov, treba je samo pobude!

B. B. — J. K.

L I C I T A C I J A
LI »BOHOR« TOZD Žaga in furnirnica Šentjur pri Celju 
obvešča, da bo javna licitacija
— tovornega avtomobila TAM 4500 kiper, letnik 1964 — 

nevozen; sklicna cena je 28.000,— din
in

— škropilnice za hlodovino — v okvari; sklicna cena je 
1.500,— din.

Licitacija bo v torek, 9. 2. 1982, v menzi TOZD Žaga in fur
nirnica.
Ogled in plačilo kavcije sta eno uro pred licitacijo.



Predstavljam o...
Obrtno združenje Šentjur

Napredna kmetija 
kraju
s  Časo m  je potrebno  v
KORAK

Po ozki in poledeneli cesti smo 
se vozili od Planine do Praprot
nega. Malo skeptično sem ogle
doval majhen avto, če bo zmo
gel to pot po drugače zelo lepi 
in slikoviti pokrajini. Ustavili 
smo se pri kmetiji na približno 
600 m višine in nato še del poti 
opravili peš in tako prispeli do 
kmeta IVANA SEHURJA, ki je 
v kratkem času zgradil nova po
slopja in si nabavil kmetijsko 
mehanizacijo. Ni mu videti, da 
je blizu šestega križa. Z ženo 
imata pet otrok, od katerih bo 
petnajstletni ostal na kmetiji. 
Poseduje 7 do 8 ha obdelovalne 
zemlje in 22 ha gozda.

Ni več videl izhoda iz položaja, 
v kakršnem so se nahajali, zato 
je 73. leta poslušal nasvete kme
tijskega pospeševalca, dipl. inže
nirja agronomije Janeza VER
TAČNIKA in kot takraten ko
operant Kmetijskega kombinata 
Šentjur zaprosil za kredit za 
gradnjo hleva in nabavo kmetij
ske mehanizacije. Šele sedaj vi
di, da je verjetno čakal predolgo 
in da mnogi njegovi sosedje, ki 
so ga imeli za bedaka, niso imeli 
prav, pa čeprav leži kmetija na 
odročnem predelu.

Najprej je moral začeti z grad
njo nove dovozne ceste v dolžini 
približno 2 kilometra, da je sploh 
lahko z vozilom prišel do kme
tije in začel z gradnjo objektov. 
Hlev in hiša sta bila dotrajana.

v odročnem

V 79. letu je pričel z gradnjo 
hleva in ga dokončal v lanskem 
letu, obenem pa je popravljal tu
di stanovanjsko hišo. Kredite je 
dobil za dobo 12 let z dveletnim 
moratorijem in 4 % obrestmi. S 
temi sredstvi si je lahko nabavil 
kompleten gradbeni material, 
transporter in notranjo opremo 
hleva. Ker so bili takrat precejš
nji problemi za cement, so mu 
tudi na tem področju pomagali 
strokovnjaki pri Kmetijskem 
kombinatu. V novem hlevu ima 
15 stojišč. Pred tem pa je naba
vil kredit za nabavo kmetijske 
mehanizacije (2 traktorja, 2 ko
silnici, nakladalec za gnoj).

Od maja lanskega leta je zado
voljen z načinom odkupa mleka, 
saj je mlečna proga oddaljena le

1 km o domačije. No, s ceno za 
liter odkupljenega mleka pa še 
niso povsem zadovoljni in so ne
katere primerjave res zanimive. 
Na leto proda od 6 do 7.000 litrov 
mleka, povprečno dva pitanca in 
tri do štiri teleta.

Še bi lahko ugotavljali, da je 
Sehur napreden kmet, saj je bil 
prvi navdušen za elektrifikacijo 
pa tudi za telefon premišljuje, 
kje bi ga lahko imel najbliže. 
Naj ostane tako. Prepričali smo 
se, da se da s pomočjo strokov
njakov urediti napredno in do

nosno kmetijo tudi na odročnih 
in od večjih krajev oddaljenih 
predelih.

tekst in foto: 
Jano K. in B. B.

Zaradi pospeševanja dela in po
slovanja delovnih ljudi, ki samo
stojno opravljajo gospodarsko de
javnost, in na podlagi zakonskih 
določil, je bilo v letu 1979 usta
novljeno združenje obrtnikov ob
čine Šentjur pri Celju.

V to organizacij se obvezno 
združujejo vsi obrtniki, avtopre
vozniki in gostinci, ki opravljajo 
gospodarsko dejavnost kot redni 
poklic, prostovoljno pa tudi tisti, ki 
jim je opravljanje take dejavno
sti postranski poklic. Tako ima 
združenje obrtnikov občine Šent
jur 214 članov — rednih obrtni
kov in dva člana — »popoldan- 
ca«.

Naloge združenja so spod
bujati in organizirati delovanje za 
napredek tehnologije in organiza
cije, boljše izkoriščanje razpolož
ljivih zmogljivosti, za razvijanje 
različnih oblik poslovno tehnične
ga sodelovanja, ustreznih oblik 
bančnega in drugega kreditira
nja, za razvijanje raziskovalnega 
in razvojnega dela, za izboljša
nje delovnih pogojev članov in 
pri njih zaposlenih delavcev. Na
daljnja naloga je še dajanje po
bud in predlogov za izdajo zako
nov in drugih predpisov s pod
ročja dejavnosti samostojnega o- 
sebnega dela, zlasti s področja 
davčne in kreditne politike ter 
trga in cen.

Naloga združenja je tudi orga
niziranje raznih strokovnih semi
narjev s področja zakonodaje, iz
obraževanja, varstva pri delu 
ipd.

Združenje organizira in spod
buja tudi družbene aktivnosti ter 
prireditve, ki so pomembne za 
društveno osveščanje in razvija
nje solidarnosti ter medsebojnih 
tovariških odnosov.

Natančneje so cilji in naloge 
opredeljeni v Statutu obrtnega 
združenja.

Člani združenja uresničujejo 
svoje naloge ob sodelovanju z u- 
strezniim organi, organizacijami 
in skupnostmi v občini ter v po-

TOZD ŽAGA IN FURNIRNICA
Delavci »Bohorja«, lesne indu

strije Šentjur ugotavljamo, da je 
članek, objavljen v glasilu »Utrip« 
št. 39, toliko nepopoln, da ga je 
treba dopolniti. Avtor članka je 
v sestavku izpustil našo delovno 
organizacijo, mi pa mislimo, da 
so naši dosežki v tem času dovolj 
veliki, da jih lahko omenimo.

Sestavek se je omejil na nalo
žbe, v občini Šentjur, zato bi se 
osredotočil le na TOZD Žaga in 
furnirnica Šentjur, ki je imel v 
omenjenem obdobju naslednja 
vlaganja v:
— izgradnjo kotlovnice s posta

vitvijo kotla EMO-OMNICAL 
s kapaciteto 2,5 Gcal;

— izgradnjo decimernice, oprem
ljene s stroji Bratstvo;

— postavitev novih pariinih ko
mor s štirikrat večjo kapacite
to, kot so jo imele stare;

— izgradnjo nove hale s površi
no 1000 m2 za potrebe turnir
ske proizvodnje in nadgradnjo 
furnirske hale z isto površino;

— izboljšanje delovnih pogojev z 
asfaltiranjem 14000 m2 skladi-

vezavi z medobčinsko gospodar
sko zbornico, naloge širšega ozi
roma skupnega pomena pa preko 
Zveze obrtnih združenj Slovenije.

Organ upravljanja združenja je 
skupščina, ki jo sestavlja 43 čla
nov, izvršilni organ pa je izvršni 
odbor, ki šteje 15 članov. V okvi
ru združenja pa delujejo še od
bor za kreditna vprašanja, odbor 
za stanovanjska vprašanja, odbor 
za izobraževanje in odbor za šport 
in rekreacijo.

Delo in poslovanje združenja 
nadzoruje nadzorni odbor.

Posebno obliko delovanja sa
mostojnih obrtnikov po dejavno
sti ozirma interesih predstavljajo 
sekcije, in sicer: sekcija avtopre
voznikov, sekcija za strojna ze
meljska dela in stìkeija za gostin
stvo.

Da je delo združenja usklaje
no z interesi članov in splošnimi 
družbenimi interesi, pa skrbi 
predsednik združenja.

Za opravljanje strokovnih, or
ganizacijskih, administrativnih in 
pomožnih del za potrebe organov 
in teles združenja ima združenje 
strokovno službo. Poslovni pro
stor, kjer se ta dela opravljajo, 
ima združenje v bivši občinski 
stavbi v ulici D. Kvedra št. 2 v 
Šentjurju.

V dobrih dveh letih obstoja 
združenja še ni vidnih kdove 
kakšnih uspehov, vendar si zdru
ženje prizadeva uresničiti vsaj del 
nalog, zaradi katerih je bilo u- 
stanovljeno. Seveda pa pri tem 
pričakuje sodelovanje in pomoč 
vseh članov.

Prav tako priporoča svojim 
članom, da se z vprašanji in pro
blemi obrnejo na strokovno slu
žbo, ki jih bo evidentirala in po
sredovala v reševanje ustreznim 
forumom. Tudi tistim, ki se v pri
hodnje nameravajo odločiti za 
samostojno opravljanje gospodar
ske dejavnosti, svetujemo, da se 
zaradi nejasnosti in nasvetov 
oglasijo v pisarni združenja.

Angela Galuf

šenih in voznih površin;
— postavitev lupilnega stroja za 

potrebe žage in furnirnice,
— postavitev sejalca za sekance 

in nove ventilatorske in ci- 
klonske postaje;

— postavitev novega vertikalne
ga turnirskega noža namesto 
noža, zlomljenega v strojelo- 
mu;

— nakup čelnega viličarja »Lito
stroj«,

— poleg naštetega je nabavljen 
še bočni viličar, pripravljena 
pa je vsa potrebna dokumen
tacija za izgradnjo linije lu
ščenega furnirja, s katero bo
mo zaključili krog furnirske 
proizvodnje.

Domnevamo, da so iz sestavka 
v Utripu pomotoma naložbeni re
zultati DO Bohor TOZD Žaga in 
furnirnica, zato ga na ta način 
dopolnjujemo. Dopolnitve sestav
ka nismo pripravili že za 40. šte
vilko glasila Utrip, ker smo upra
vičeno domnevali, da bosta ured
ništvo in avtor pomoto opazila in 
jo sama popravila.

DPO Bohor lesna industrija

Kmet Ivan Sehur (desno) z dipl. ing. agr. Janezom Vertačnikom

Delovni uspehi Ll „Bohor”



Akcija „brezhibno vozilo 
je varno vozilo”

Ali je vozilo izpravno?

Clan tehnične ekipe pri pregledu vozila

Tudi traktor mora biti brezhiben

Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu občine Šent
jur pri Celju je skupno z delavci 
Postaje milice Šentjur pri Celju 
ob sodelovanju strokovnjakov — 
članov AMD »Šlander« Celje po
novno organiziral in izvedel ak
cijo »Brezhibno vozilo je varno 
vozilo«. Akcija je bila izvedena
17. 12. 1981, in to v času od 8. 
do 12. ure. V tej akciji je bil 
poudarek preventivnemu pregle
du opremljenosti motornih vozil 
v zimskem času.

Pregledi motornih vozil so bili:
— Šentjur — pri bencinski čr

palki in pri avtobusni postaji 
za smer proti Rogaški Slatini;

— v naselju Jakob;
— v naselju Črnolica.

Pri tej akcija je sodeloval tu
di tehnični urednik občinskega 
glasila »UTRIP«, ki je napravil 
večje število posnetkov in razgo
vor z vozniki različnih motornih 
vozil.

Pregledanih je bito:
25 osebnih avtomobilov,
5 tovornjakov in 
2 traktorja.
Tudi ta akcija je bila izvedena 

po kriterijih, ki jih je na enotnih 
obrazcih pripravil Republiški svet

za preventivo in vzgojo v cest
nem prometu.

Po izvršeni analizi je bilo ugo
tovljeno, da je od skupnega šte
vila 32 pregledanih vozil brezhib
nih 14 osebnih vozil, 4 tovarna 
vozila in 2 traktorja. Pri oseb
nih vozilih (11 avtomobilov) pa 
so bile ugotovljene pomanjkljivo
sti na gumah (7 primerov) in na 
svetlobnih telesih (7 primerov).

Prisoten miličnik je moral u- 
krepati v:
2 primerih z odvzemom promet

nega dovoljenja, v 
2 primerih pa je izrekel mandat

ni kazni.
Vozniki motornih vozil so v ve

čini primerov pozdravili in odo
bravali izvedbo preventivnih ak
cij. Akaija je pokazala, da od ob
ravnavanih osebnih vozil 7 vozil 
ni bilo primerno opremljenih za 
vožnjo v zimskem času, kar pred
stavlja 25 % lahkomiselnih voz
nikov. Vzroki za pomanjkljivo 
opremo avtomobilov za vožnjo v 
zimskem času so v vožnjah na 
kratko razdaljo, le ob lepem vre
menu in podobno. V nujnih pri
merih vožnje s slabo opremljeni
mi vozili pa so potencialni pov
zročitelji prometnih nesreč.

Iz taborniške organizacije
Zveza tabornikov je prostovolj

na duržbeno-vzgojna organizacija, 
ki s posebnim načinom dela pri
speva k vsestranskemu razvoju 
človekove osebnosti ter spoznava
nju naše samoupravne socialisti
čne ureditve. To je organizacija, 
ki na svoj način prispeva k utr
jevanju bratstva in enotnosti. 
Obuja spomine na partizanska le
ta, na njihove nadčloveške napo
re in borbe, ki so jih bili z oku
patorji.

Življenje v taborniški organiza
ciji je zèlo dinamično. Delo je 
zelo raznolik» in privlačno ter za 
vsakega člana taborniške organi
zacije (v nadaljevanju TO) zelo 
zanimivo. Tu se vsak član nauči 
veliko neznanih veščin, kot so po
stavljanje šotorov, veliko število 
potnih znakov in Morsejeve abe
cede ali semaforja, spozna pomen 
kompasa in njegovo uporabo; vse 
to in še precej drugih stvari pa 
mu bo pomagalo pri raznih šport
nih in orientacijskih tekmovanjih. 
Člani TO mnogokrat zahajajo v 
naravo kar je zelo zdravo in po
membno, saj tako spoznavajo na
ravo in njene zakonitosti. Narava 
je tabornikom drugi dom, vir ne
izčrpnih lepot in prizorišče naj- 
lepšdh trenutkov. Zato menim, da 
naj bi mladina čim več zahajala 
v prirodo in tam preživljala svoj 
prosti čas, kajti človek v prirodi 
ne išče samo zabave, ampak tudi 
zdravje.

Vsak človek, ki se napoti v na
ravo in oddaji od civilizacije, 
mlara biti seznanjen z načinom 
življenja v njej, zato je vezan na 
lastne sposobnosti in znanja, ki si 
jih je pridobil na različne načine. 
Tabornik pridobi znanje v svoji 
TO, planinec v svoji organizaciji 
itd. Osnovno tehnično znanje, kot 
je vezanje raznih vozlov, postav
ljanje šotora, kurjenje ognjev, 
postavljanje bivaka, spravljanje 
šotorov oziroma shranjevanje, je 
za življenje v naravi zelo pomem
bno pri vsem tem pa moramo 
upoštevati poznavanje prve po

moči. Člani Zveze tabornikov no
sijo svoje uniforme na svečano
stih, manifestacijah, taborjenjih, 
na izletih in na vseh prireditvah 
taborniške organizacije. Kroj ob
leke je zelene barve, za poreča- 
ne pa modra.

Leta 1902 se je Ernest Seton 
preselil z družino iz Anglije v 
Kanado. Tu se je seznanil z živ
ljenjem Indijancev, zato je leta 
1902 zbral dečke in deklice ter 
jih navdušil za življenje v nara
vi. To je bila »gozdovndška orga
nizacija. S tem je bil pisatelj ter 
velik prijatelj narave. Pozneje so 
se po javili skavti, njihov ustano
vitelj pa je bil vojaški častnik 
Robert Baden Powel, rojen v 
Londonu. Setanova organizacija 
mu je ugajala, vendar pa ji je 
sam dal vojaški značaj, organiza
cijo pa imenoval »izvidniško-ste- 
zosledska«. Prvi izvidniki so se 
pojavtili pri nas v Srbiji v času 
balkanskih vojn, 1911, pod vod
stvom dr. Miloša Popoviča. Po
magali so v bolnicah in pisarnah.
22. maja 1922 je ustanovil samo
stojno skavtsko organizacijo z 
imenom Zveza izvidnikov in pla
nink. V Sloveniji pa so se skavti 
pojavili istega leta v Celju, ka
sneje v Ljubljani, Mariboru, Ko
čevju, Kranju, Trbovljah in Kam
niku. Vzporedno s skavtstvom se 
je širilo gozdovništvo. Po vojni 
pa so v novi Jugoslaviji ustano
vili novo taborniško organizacijo 
Zvezo tabornikov Slovenije. Nova 
TO je prevzela vse dobre zamisli 
nekdanje TO, vendar jih je pri
lagodila današnjim razmeram v 
naši domoviM.

Cilj dela s člani je, da bi vsak 
tabornik pridobil kar najboljše 
splošno in taborniško znanje, ve
ščine in spretnosti, da bi jih lah
ko uporabljal v svojem osebnem 
in družbenem življenju kot tudi 
v okolju, v katerem živi in dela, 
tako čimbolj koristil družbi.

Vsem bodočim članom želim 
veliko uspeha.

Jože Jazbinšek



Gasilski dom v Šentjurju s tremi vedno pripravljenimi avtomobili

Srečanje
SREČANJE Z UCENCI IN STAR
ŠI SLOVENSKEGA DOPOLNIL
NEGA POUKA IZ OFENBACHA

Ob izmenjavi mnogih čestitk 
z najlepšimi željami ob Novem 
letu, smo na šoli sprejeli tudi ve
dno zaželjeno pošto iz tujine od 
naših prijateljev — otrok in star
šev naših zdomcev v ZRN, učen
cev slovenskega dopolnilnega po
uka iz Offenbacha, ki jim veliko 
ljubezen do slovenskega jezika 
privzgaja njihova požrtvovalna in 
narodno zavedna tovarišica Dra
gica Nunčič-Turkova.

Povabili so nas med sebe v 
Kranjsko goro, kjer so bili na 
smučanju ob novoletnih počitni
cah skupaj s svojimi starši. Va
bilo smo z veseljem sprejeli in 
na srečanje smo se odpravili z 
najboljšimi željami vseh pionir
jev, mladincev in delavcev naše 
šole, predvsem pa od učencev, ki 
si redno dopisujejo s svojimi vr
stniki v tujini.

Likovni krožek je našim prija
teljem v tujini poklonil sliko, po
nesli smo jim nekaj izvodov na
šega šolskega glasila in seveda 
skupno čestitko vseh pionirjev,

ki si dopisujejo z njimi, pa še 
množico novih naslovov učencev, 
ki si še žele dopisovati z njimi.

Ko smo prispeli v Kranjsko go
ro, v dom Kekec, kjer so se na
stanili, smo bili prijetno prese
nečeni nad njihovim toplim in 
iskrenim sprejemom in lepo pri
pravljenim kulturnim progra
mom. Tako smo se skupno našli 
otroci, starši in.' vzgojitelji naših 
zdomcev iz več mest ZRN — 
Offenbacha, Franikfurta in Darm- 
strendta ter učenci in vzgojitelji 
iz Ptuja, Ljubljane, Kranjske go
re in Šentjurja.

Program, katerega so pripravi
li naši rojaki za to priložnost, je 
bil preprost, iskren, slovenska 
pesem, deklamacija, slovenska 
folklora — vse je izražalo globo
ko spoštovanje, željo po obnovit
vi slovenskega jezika izven naših 
meja in veliko zahvalnost za vsa
ko pozornost do njih.

Beseda je stekla o poletnem 
srečanju z njimi na naši šoli in 
na partizanski Resevni — ne mo
rejo pozabiti tega tovariškega 
srečanja in toplega sprejema.

V znak hvaležnosti in pozor
nosti so nam poklonili za naš fo
to krožek nov fotografski aparat, 
katerega so bili naši »fotokrož- 
karji« zelo veseli. Sklenili so, da 
bodo poslali svojim prijateljem

MARTIN AVŽNER — gas. čast
nik I. stopnje; predsednik GD 

Šentjur

Gasilsko društvo Šentjur obsto
ja že 108. leto in je eno najsta
rejših v Sloveniji (najstarejše 110 
let). V društvu deluje 37 opera
tivcev, 27 pionirjev in 12 žensk. 
Razpolagajo z 1 gas. cisterno, 1 
kombiniranim vozilom in 2 orod
nima voziloma. Ostala ' manjša 
oprema zadostuje za gašenje kla
sičnih požarov, vendar še ne za 
gašenje zahtevnejših, kot so te
kočine in pihni. Problem se kaže 
tudi ob priliki rešvanja iz Višjih 
nadstropij, saj se sedanja lestev 
raztegne le do višine 3. nadstrop
ja. Vemo pa, da je v Šentjurju 
vse več blokov, ki so višji. Pri
manjkuje tudi opreme za osebno 
zaščito gasilcev. Toda fantje so 
ne glede na to požrtovalni in ne 
pomislijo, da ne bi kljub temu

Na pomoč!

FRANC OSET — gas. podčastnik 
in šofer-strojnik; gasilec z naj

daljšim gasilskim stažem

NE VPRAŠAJ, KJE GORI, 
POJDI, KJER JE TREBA 
POMOČI.
SOVRAŠTVA NE GOJIMO, 
POZNAMO LE POMOČ, 
POMAGAT PA ŽELIMO,
NAJ DAN BÖ ALI NOC.

Tako gasilci ne samo da prepe
vajo, temveč tudi mislijo in de
lajo. Nemalokrat ponoči zasliši
mo sireno, ki nam naznani, da 
je zopet nekje zagorelo, da je zo
pet nekje gorje. Večina se nas v 
posteljah obrne in zaspimo na
prej. Gasilci pa takrat že hitijo 
na kraj požara. Nujno jih potre
bujemo in prisotni so v vseh ak
cijah reševanja.

V šentjurski občini je 10 gasil
skih društev (eno industrijsko ga
silsko društvo — LIP Bohor), od 
tega štiri gasilske enote, ki so 
vključene v matična društva 
(Kameno, Dobrina, Slivnica-Vrh, 
Dolga gora). Opremljeni so z 1 
cisterno, 3 kombiniranimi vozili, 
9 orodnimi vozili, 6 mot. brizgal
nami — 900 1/min, 4 mot. brizg 
600 1/min in več manjšimi. V 
vseh krajevnih skupnostih imajo 
gasilske domove, razen v Prevor- 
ju. V Lokarjih gradijo novega, v 
Dobju pa ga marajo še dokon
čati. Tudi z gasilskimi avtomobili 
je približno enako. Imajo jih po
vsod, razen v Prevorju. Na Ka- 
lobju in v Dramljah pa sta že 
potrebna popravila.

pomagali. Zaradi vse večje indu
strializacije v občini je nujno po
trebno nabaviti opremo za ke
mično gašenje (gašenje na prah 
in peno). Verjetno bodo morali 
najti skupni jezik z večjimi de
lovnimi organizacijami in tako s 
skupnimi močmi nabaviti tudi ta 
komplet, saj vemo, da so škode 
ob priliki požarov v delovnih or
ganizacijah ogromne in so v ve
čini primerov precej višje od ce
ne takšnega kompleta.

Nujno potrebno je izboljšati 
sistem zvez. Nabava UKV siste
ma bi bistveno pripomogla k bo
ljši in hitrejši intervenciji.

Zelo trdno sodelujeo tudi s ci
vilno zaščito, kar je velikega po
mena za reševanje ob elemen
tarnih nesrečah.

V lanskem letu so šentjurski 
gasilci pomagali reševati pri 16 
požarih, katerih glavni vzrok je 
bila predvsem malomarnost ob

čanov, posebno pri požiganju 
trave in odpadkov, pri čiščenju 
gozdov, pa tudi strela je bila kri
vec, dotrajanost dimnikov ter sa
movžig premoga in oglja. Škoda 
je bila ogromna. Normalno je, da 
bi bila veliko večja, če gasilci ne 
bi intervenirali pravočasno.

V gasilskem domu srečamo ga
silca z najdaljšim gasilskim sta
žem Franca OSETA in njegovega 
štiriletnega vnuka Boštjana — 
najmlajšega šentjurskega gasilca. 
Med gasilce je bil vpisan že na 
dan rojstva leta 1977. Franc Oset 
bi nam lahko veliko povedal o 
razvoju gasilstva pri nas, saj je 
član že od 1946. leta. Več kot 35 
let res ni kratek čas. Kot voznik 
vseh kategorij opravlja delo šo
ferja — strojnika in je gasilski 
podčastnik. V gasilsko enoto je 
vstopil v Lokarjih, kjer je bil ga
silec tudi njegov stric in pri njem 
je tudi dobil veselje do tega dru
žbeno pomembnega in prepotreb
nega delovanja. V 35 letih je so
deloval pri gašenju skoraj vseh 
požarov.

Pravi, da so v začetku bila naj
bolj pereča prevozna sredstva, 
saj niso imeli svojih vozil in so 
se prevažali s kamioni podjetij, 
kjer so bili- zaposleni. Ne ve, ko
likokrat je zaradi požara ponoči 
vstal, saj je ta številka prevelika. 
Je skromen in jemlje svojo lju
biteljsko dejavnost popolnoma 
normalno, četudi bo morda kas
neje zaradi tega trpelo njegovo 
zdravje. Kot šofer pri Merxu v 
Celju je precej primerov požarov 
doživel na poti in vedno tudi po
magal.

Seveda se spominja največjdh 
požarov, kot npr. 1956. leta, ko 
je gorela žaga in mlin pri Solin - 
cu, pa 1959. leta Hmeljama v 
Žalcu, pa 1970. leta Tapetništvo 
v Celju in še in še.

Upamo, da bo čimmanj poža
rov in nesreč in jim bo tako čim- 
manjkrat potrebno posredovati in 
bo s tem tudi manjša družbena 
škoda. To pa je seveda v glav
nem odvisno od človeka, saj je 
njegova malomarnost glavni 
vzrok požarov.

tekst in foto; J. K. in B. B.

in tovarišici v Offenbachu album 
slikami o življenju in delu na 
naši šoli in krajih našega šolske
ga okoliša.

Povabili smo učence in starše 
naših zdomcev iz Offenbacha na 
poonvno srečanje k nam ob za
ključku šolskega leta: seveda so 
vabilo z veseljem sprejeli.

S prijetnimi spomini in željami 
po ponovnem srečanju smo se 
vrnili domov v Šentjur.

Zabukošek Andreja, 8. c
Novinarski krožek 

OŠ »Pranja Malgaja« 
Šentjur pri Celju



DIMNIKAR - potrebujemo te 
in te tudi spoštujemo

V šentjurski občini' delujejo 
trije dimnikarji, od teh eden na 
Planini. Opravljajo delo, ki se ga 
v glavnem večina izogiba. Je de
lavec, ki tudi skrbi za varnost, 
saj so nestrokovno očiščene dim
ne tuljave vzrok za že nemalo 
požarov. Vem, da ima največ de
la pozimi, v času, ko so hajslabši 
vremenski pogoji. Takrat je pre
močen in prezebel; zato potrebu
je suh in topel prostor, kjer se 
po končanem delu lahko skopa 
in se njegova delovna obleka do 
naslednjega delovnega dne tudi 
posuši.

Tu pa se začne problem !
Dimnikarja v Šentjurju se pri- 

tožujeta nad nemogočim prosto
rom velikosti približno 12 m2, ki 
bi naj bil -poslovni« prostor s 
skladiiščem. kopailnica in garde
roba s sušilnico.

Tudi mi smo si ga ogledali in 
smo mnenja, da sta popolnoma 
upravičena nergati. Sicer je pa 
zadosten podatefk že to, da ne 
plačujeta niti najemnine, saj ne 
vedo, kako naj zaračunajo takšen 
prostor.

''rago Svečak, direktor Dimnikar 
^’etja Celje

Drago SVEČAK, -Dim
nikarskega podjetja« Cteijt!, pra
vi, da je v podjetju zaposlenih 
25 delavcev, da so edino v SejJt- 
juaju nezadovoljni s prostorom.
• ° etj  1?65 so imeli kopalnice in garderobe pri privatnikih, ta

krat pa so jih premestili v seda
nji prostor, ki se nahaja pod 
knjižnico na ulici Dušana Kvedra
16.

Nekajkrat so se že pogovarjali 
s Komunalnim podjetjem v Šent
jurju. Bilo je nekaj variant, ven
dar zaradi takšnega ali drugač
nega vzroka do rešitve problema 
še ni prišlo. Upa, da bodo dva 
prostora (kopalnica — gardero
ba), ki bosta vedno topla, dobili 
v najkrajšem času. Problemov 
okoli sredstev za adaptacijo ni. 
Boji se tudi, da bodo dimnikarji 
zahtevali, da gredo v Celje in bi 
isto delo opravljali pod boljšimi 
pogoji.

Notranjost dimn. prostora in di 
mnikar Jože NOVAK

To je ena plat. Kaj pa pravi 
tajnik Samoupravne stanovanj
ske skupnosti Šentjur?

Stane KOZJAN:
Problem dimnikarjev mu je 

poznan, toda na Samoupravno 
stanovanjsko skupnost do danes 
še niso naslovili nobene vloge!

Res je, da je ta problem težko 
rešljiv tudi zaradi tega, ker sta
novanjskih prostorov ni več mo
goče spremeniti v poslovni pro
stor. Ne glede na to pa bi se re
šitev našla. Ena od možnosti je 
tudi v prostorih bivše knjižnice. 
Prostori so pa last Izvršnega sve
ta Skupščine občine in je potreb
no njihovo soglasje. In sedaj se 
postavlja vprašanje, zakaj je 
Dimnikarsko podjetje Celje pre
malo zainteresirano in premalo 
zavzeto za pridobitev drugih, 
boljših prostorov. Vložiti morajo 
vsaj vlogo na Izvršni svet Skup
ščine občine in na Samoupravno 
stanovanjsko skupnost Šentjur.

Mi pa lahko samo upamo, da
U-J -' "  naikrajšem času imeli re-“*

Mt/viv » ——_
s  « / - x v ä
svoje nelahko in odgovorno delo.

foto: B. B. v.> 
tekst: J. K.

možnosti sodelovanja v širši jav
nosti.

Na razgovor so povabili tudi 
predstavnike Izletnika tovariša 
Lorgerja in tovariša Orla. Na 
ukinitev te proge sta vplivala dva 
vzroka. Izletnik Celje mora 
zmanjšati število avtobusnih pre
vozov za eno tretjino, kar pome
ni 9.000 km dnevno. To je zaradi 
vedno hujše energetske krize, ki 
nastaja ne samo pri nas, ampak 
tudi v svetu.

Drugi vzrok pa je ugotovitev, 
da je avtobus na tej relaciji po-, 
sloval rentabilno, kar je razvid
no iz dnevnika šoferja tega avto
busa. Enotno vprašanje, ki se je 
postavljalo v več oblikah, je bilo, 
zakaj ukiniti prav ta avtobus na

območju Kozjanskega. Zakaj Iz
letnik ne ukinja prog proti Ljub
ljani ali Mariboru, saj vemo, da 
vzporedno vozijo avtobusi in vla
ki, ki so po večini slabo zasedeni. 
Na tem območju Izletnik ne išče 
nekih finančnih koristi, vendar 
pa je potrebno proučiti vsako re
lacijo in poiskati skupni jezik za 
reševanje morebitnih problemov.

Ker sta poprej skoraj istočasno 
odpeljala s Planine dva avtobu
sa, je bil predlog predstavnikov 
Izletnika, da avtobus iz Zagorja 
pripelja na Planino okrog pol 
devete ure in odpelje proti Celju. 
V koikor bo potreba še po enem 
avtobusu, ga bo Izletnik ponovno 
vključil.

Franc Škoberne

SKUPNIH 50 LET
Dne 9. 1. 1982 sta v Skupščini 

občine Šentjur pri Celju sklenila 
zlato poroko tov. Janez ŠKRA- 
TEK, roj. 12. 12. 1908 v Luterjah,

kmetovalec, prebivajoč Luterje 
27 in Marija ŠKRATEK, roj. 1. 
11. 1911 v Koretnem, gospodinja, 
prebivajoča Luterje 27, Ponikva.

Ukinjen avtobus zop, vozi
Ogorčeni krajani Planine, Šent

vida, Zagorja, Dobja in Prevorja 
so se zbrali v kulturnem domu 
v Šentvidu pri Planini, da bi iz
vedeli, zakaj je Izletnik ukinil 
avtobus, ki vozi zjutraj okrog 
osme ure na relaciji Zagorje -  
Planinska vas -  Gračnica -  
Planina — Celje.

Prvega decembra lani je Izlet- 
mk Celje brez predhodnega ob- 
vestila Krajevni skupnosti Plani- 
na ukinil avtobus, ki je za kra
jane velikega pomena. Jutranja 
veza je bila primerna za vse, ki

'diti doma, v 
so želeli zjutraj uri Šentjur ali 
hlevu in nato oditi v 'evažal sta-
V Celje. Avtobus je pi I potrebni 
rejše občane, ki so bil. idi otrok 
zdravniške pomoči, pa tv tatistike 
ni manjkalo. Rezultati s m
nam povedo, da je na te 
močju nad 15 %  ljudi sta 
od 65 let. Krajani so bili nacv 
ločitvijo Izletnika še toliko v 
ogorčeni, saj so zemljo, na kav 
ri se je gradila cesta mladinski 
delovnih brigad, podarili brczlač- 
no z namenom, da bo po tej cesti 
vozil avtobus in jim odprl večje

ob- 
rejših 
' od- 

bolj
*e-

h

Do kdsj ■
Prebivalci naselja Pešnica, hi-
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ogroža okolje, z d ra v je  m v a rn o s
občanov, ki živijo b

tóìa pred nekaj leti za to 
perdvidena tudi že dolocena sred 
tfva Potok bi m oral biti urejen 
v smislu lokacijske dokum entaci
je in elaborata iz p L nf -
pred pričetkom  gradnje aaJ \ es^ _  
ci. zaradi česar smo občani po

ravnali tudi vse finančne d r z 
nosti V potok je speljana kana 
iizavija iz več hiš ulice na Upam 
voda v njem mma odtoka zasUj 
in povzroča neznosen smrad. Ra 
z e n  tega je v potoku ogromno
3 Ä  »red™»». W g »  £
poplave, ki segajo vse do his, vo 
da pa je vdrla tućh ze v hiše. Za 
radi umazanije je v 
g ramno mrčesa, predvsem PUa-vk 

odgan. pa tudi kac, tako da so 
v stalni nevarnosti nasl ot^ du 

Vse te ugotovitve je po ogled
(Nadalj. na 10. str.)



(Nadaij. iz 9. str .j 
dne 25. 6. 1981 potrdila občinska 
komisija v sestavu vseh inšpek
cijskih služb, Krajevne skupno
sti, Komumaino-ceStne skupnosti 
ter SIS — enote za urbanizem. V 
zapisniku, ki je bil isti dan se
stavljen pri Krajevni skupnosti in 
posredovan vsem odgovornim, so 
bili sprejeti pozitivni sklepi, za
dolžitve in postavljeni roki, iz če
sar je sledil jasen in konkreten 
akcijski program.

Krajevna skupnost, ki bi naj 
zadevo vodila, ugotavlja, da k re
alizaciji ureditve potoka nikakor 
ne pristopata Cestno-komuinalna 
skupnost in Vodna skupnost, ki 
pa sta poleg ostalih tudi nepo
sredno odgovorni za sedanje sta
nje. Vse kaže, da tudi v progra-

Ansambel v novi
Ansambel Vinka Cverleta, v 

zasedbi klasičnega tria in vokal
nega dueta, se je predstavil na 
raznih prireditvah že pred štiri
mi leti.

mih za leto 1982 ureditev potoka 
ni predvidena.

Ker občani tudi v obliki samo
prispevka sofinanciramo urejanje 
komunalnih objektov v občini, u- 
pravičeno zahtevamo, da se reši 
tudi ta problem.

Postavljamo javno vprašanje, 
do kdaj bo potbk urejen tako, da 
bodo občanom zagotovljene mini
malne higiensko-sanitarne norme 
in odpravljena nevarnost poplav?

Mislim, da je primerneje za
devo rešiti v okviru občine, kot 
pa da bi morali druge odgovorne 
organe prositi za posredovanje. 
To pa bomo morali vsekakor sto
riti, v kolikor nam v najkrajšem 
času resnično in zanesljivo ne bo 
zagotovljena rešitev problema.

Prizadeti občani

zasedbi
Ansambel je deloval vse do ta

krat, dokler vodja ansambla Vin
ko Cverle ni odšel na odsluženje 
kadrovskega roka.

Po vrnitvi je vodja zopet po
prijel za delo in sestavil sestav 
kvinteta ter vokalnega dueta.

V sedanji zasedbi ansambel se
stavljajo:
vodja ansambla Vinko CVERLE
— harmonika, Pavle VIDEC — 
klarinet, njegov brat Marjan — 
trobenta, Milan CVERLE — ba
riton, bas kitara, Drago BELEJ
— kitara ter vokalni duet Marija 
ČRETNIK in Janez KOREZ.

Ansambel deluje v tem sestavu 
že dobro leto. V tem času so na
pisali lepo število lastnih skladb, 
katere bodo posneli že v prvih 
mesecih tega leta. Obljubljajo pa 
tudi udeležbo na Ptujskem in 
Sterverjanskem festivalu — 
skratka na vseh javnih priredit
vah.

Pri nadaljnjem delu jim želi
mo veliko uspeha.

O P R A V I Č I L O

Opravičujemo se vsem bralcem, da uvodni članek v prejšnji 
številki Utripa zaradi časovne stiske ni bil korigiran.

Prosimo za razumevanje.
Uredništvo

Novi proizvodni programi
V mesecu aprilu lanskega leta 

je bilo v Gorici pri Slivnici ob 
praznovanju 40. obletnice OF in 
praznika dela — 1. maja — po
sebej slovesno, saj je bil odprt 
obrat Auree iz Celja.

Obrat je z redno proizvodnjo 
začel junija 1981 v stari stavbi 
krajevnega urada in pošte. Zami
sel, da bi Aurea iz Celja razširi
la svojo proizvodnjo v naši ob
čini, je nastala na pobudo SO in 
KS, ki sta ponudili zgradbo in 
zemljišče brezplačno. Zaradi za
nimive lokacije in širše družbene 

zainteresiranosti za investiranje 
na manj razvitem področju so se 
v Aurei za investicijo odločili. Z 
gradbenimi deli — adaptacijo — 
so pričeli j imi ja 1980. leta. Celot
na investicija v tem obratu znaša
19.300.000 din.

Proizvodnja je razdeljena na 
dva glavna programa:

— športni program — izdelova
nje pokalov in

— otroški program — izdelova
nje kovinske zložljive poste
ljice, gugalnice, otroški strolč- 
ki in vozički.

V obratu v Gorici pri Slivnici 
je zaposlenih 13 delavcev iz Sliv

nice in bližnje okolice. Planirajo, 
da bo v bodoče zaposlenih 35 de
lavcev.

Vodja obrata je Ciril Lesjak. 
Prebivalcem Gotice in okolice ta 
proizvodni obrat Auree pomeni 
veliko, vidni so njegovi rezultati.

Goce Kalajdžiski

K O L I N E
Gospodinja je morala vstati pr

va, kajti morala je zakuriti v pe
či, kjer ponavadi kuha hrano za 
svinje. Kropa mora biti dovolj, 
da ne bodo mesarji godrnjali, ko 
bodo čistili svinjo. Oče je že te
den dni prej naostril nože, pri
pravil vse drobnarije, ki so na 
dan kolin potrebne. Velika lese
na kad, preko katere so razpete 
verige, je prva pozdravila zgod
nje mesarje, v veži pa je na ve

liki mizi steklenica z domačim 
žganjem. «-Privežimo si dušo, pa 
gremo!« je prevzel besedo glav
ni mesar. Vreščanje svinje je 
prebudilo DrameOjčane. Svinjska 
glava, obešena na vejo hruške, 
pa je preko dneva opozarjala, da

imao koline. Spretne roke mesar
jev so urno obračale svinjo v 
vročem kropu, tu in tam se je 
slišal samo ukaz in hitro je bila 
svinja obešena in pripravljena za 
razkosanje. Svinjska jetra in kis
lo repo je gospodinja pripravila 
za malico. Popijte še kakšen ko

zarček, da ne bo komu škodilo«, 
je pred malico opozarjal gospo
dar. Pri malici so se dogovorili 
za nadaljnje delo. «Vi trije boste 
oprali čreva in želodec, vidva pa 
bosta pomagala meni razkosati in 
pripraviti maso za salame. Nika
kor pa ne smete pozabiti zaliva
ti, sicer bodio salame pretrde«, je 
modro zaključil glavni mesar.

Zopet so vsi spretno in natanč
no opravljali svoje delo in pozno

popoldne je bila prva poizkušnja 
domačih klobas. Prva je morala 
oceniti kvaliteto gospodinja. 
«Pravega apetita nimam. Prizinati 
moram, da mi je za svinjo žal, 
zato tudi nisem mogla streči 
krvi.«

Zvečer je bilo skoraj vse goto
vo in pripravljeno za dimljenje. 
Pri večerji pa je tekla beseda o 
stabilizaciji, ki bo narekovala, da 
bodo morali drugo leto zrediti 
kar tri take svinje, da ne bo tre
ba mesa kupovati.

Franc Skoberne



Bolečina podaljšuje življenje varna ali pri tajniku društva v 
pisarni PD Šentjur, ul. Dušana 
Kvedra 2, vsak četrtek od 14. do 
15. ure. Tam se lahko tudi včla

nite ter nabavite dnevnike in 
vodnike po transverzalah.

Ivan Straže
Marija HROVATIČ iz Vrha pri 

Grobelnem je drobna in krhka 
ženica in živa kakor vreteno. Zdaj 
jim ima že dvaindevetdeset, pa 
bi človek pomislil, da je pravkar 
prišla z njive.

Rodila se je v Selcah pri Po
nikvi, leta 1890, v številni dru
žini. Ko je bila stara 30 let, se 
je poročila in odšla na moževo 
domačijo, kjer je tudi danes.

Pripoveduje o svoji mladosti, o 
življenju, spominja se težkih in 
garaških let iz svoje mladosti. Ži
vi zelo osamljeno, v mali koči 
nasproti lepe stanovanjske hiše 
njenega nečaka.

Z možem nista imela otrok. Ko 
je bdi nečak star 15 let (danes 
jih ima 62j, sta ga vzela k sebi, 
da bi jima pomagal na kmetiji. 
Kmetija je danes njegova, a ona 
živi sauna. Ne vidi, niiti ne sliši 
dobro.

Ko sem vstopil v kočo z eno 
sobo, kjer danes živi Marija, sem 
vprašal ali je mogoče, da v da
našnjem času živi človek tako 
revno in v takšnih pogojih. Res 
da Marija dobiva socialno pod
poro v višini 1.500 din, res je 
tudi, da je socialna služba po
skrbela zanjo, kolikor je mogoče, 
saj jo socialni delavec redno obi
skuje. Pravi, da je zelo vesela 
vsakega obiska, vsake tople pri
jateljske besede.

Vse svoje življenje je garala, 
kruh je služila s trdim delom pri 
sosedih, pri vseh ljudeh, ki so 
rabili pridne roke. V njenem pri
povedovanju se čuti grenkoba. 
Sama ne more nikamor. Vesela 
je obiska svojega brata, ki redno 
prihaja enkrat na leto. Ko je bila 
malo bolj pri moči, je najraje ho
dila k sosedu Jakopinuu. Z mo
žem sta živela, kakor sta vedela 
in znala. Vseeno, bilo je lepo, 
vsaj saima ni bila. Vdova je že 
32 let. Sedaj je težje, ima veliko 
let, težko je hiti sam, nima s kom 
spregovoriti niti besede. Veliko ji 
pomaga nečak, ki živi s svojo 
družino na njeni domaSčiji.

Njen nečak živi v lepi stano
vanjski hiši. Sam pravi, da red
no skrbi za svojo teto Marijo, ki 
jo ima kot za mamo.

Mogoče je res, samo kako to, 
da v njegovi hiši ni bilo majhne
ga toplega prostora za Marijo 
Hrovatič?

Mogoče je to tista bolečina v 
Marijinem srcu j bolečina, ki ji 
podaljšuje trdo življenje.

Goe e Kalajdžiski

Planinske novice

Zadnje dni v lanskem letu je 
imel redno sejo IO Planinskega 
društva — Šentjur. Sprejeli so 
program izletov za leto 1982. V 
program je zajetih nekaj poho
dov po poteh NOV, ostalo pa so 
izleti po slovenski ali savinjski 
transverzali ali ogled raznih zna
menitosti, srečanje planincev ob 
proslavah ali jubilejih.

PROGRAM IZLETOV 
PD ŠENTJUR ZA LETO 1982
3. 1. 1982
Pohod po poti Pohorskega bata

ljona (Osankarica — Rogla)
20. 2. 1982
Zimski vzpon na Stol
13. 3. 1982
Zimski vzpon na Snežnik
21. 3. 1982
Zimski vzpon na Porezen
25. 4. 1982 
Hom — Šmohor
15. in 16. 5. 1982 
Pohorje
6. 6. 1982 
Matkov Škaf
12. 6. 1982
Pohod po poti I. celjske čete
10. in 11. 1. 1982 
Plešivec — Smrekove
16. do 20. 8. 1982
Pot prijateljstva v Avstriji
10. do 12. 9. 1982 
Triglav
12. 9. 1982
Dan planincev na Lisci 
25. 9. 1982
10 let savinjske poti — gora 
Oljka
16. 10. 1982 
Izlet v neznano

Večina izletov ali pohodov je 
planiranih na proste sobote ali 
nedelje. V slučaju slabega vre
mena se bo izlet prestavil takoj 
na naslednjo soboto ali nedeljo. 
Vse informacije o izletih lahko 
dobite pri vodji izletov tov. Jo
žetu Zupancu »Alpos« TOZD Ce-
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NAGRAJENCI

1. ZABUKOVSEK Vojka, Ponik
va 48, 63232 Ponikva

2. POLŠAK Gorazd, Ul. Dušana 
Kvedra 35, 63230 Šentjur pri 
Celju

3. ERJAVEC Uroš, Ul. Valentina 
Orožna 8 c, 63230 Šentjur pri 
Celju
Vsem nagrajencem čestitamo 

— nagrade bodo dobili po pošti.

Rešitve nagradne križanke po
šljite do 20. februarja 1982 na 
uredništvo Utripa.

Glasilo UTRIP izdaja Občinska konferenca SZDL Šentjur pri Celju v nakladi 4.500 izvodov.
Uredniški odbor: član, ki nadomešča glav. in od. urednika: Hinko Pap; uredniki: Gocc Kalajdžiski — tehn. urednik, Jano Kogovšek — splošna 
problematika — mentor dopisnikov, Miha Močnik — aktualne zadeve s področja dela organizacije ZZB NOV — odmevi, Drago Slakan — delo KS 
in OZD, Franc Škoberne — delo KS in OZD — fotografije, Branko Vareško — rubrika za razvedrilo, Drago Mackošek, Bojan Batistič, Mira Pečar, 
Irena Rauter — lektorstvo. Naslov uredništva: Ul. Dušana Kvedra 2, tel. 741-371, ž. rač. 50770-678-45153 OK SZDL Šentjur pri Celju. Tisk: 

TOZD -> Papir konfekcij a« Krško. Oproščeno temeljnega davka od prometa proizvodv št. 475-15/9-1978. Fotografij in rokopisov ne vračamo.


